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Zápis z jednání pléna AS FEL ZČU  
konaného dne 20. května 2020 od 15:00 hodin  

on-line 
Přítomni: 

Členové AS FEL ZČU – viz prezenční listina 

Hosté: Prof. Ing. Zdeněk Peroutka, Ph.D. 
Doc. Ing. Jiří Hammerbauer, Ph.D.  
Doc. Ing. Jiří Tupa, Ph.D. 
Ing. Šárka Nová 
 

Po celou dobu jednání pléna byl AS FEL usnášeníschopný, počet přítomných členů AS FEL 
ZČU byl 17, nadpoloviční většina všech členů AS FEL je 10. 

 

Program 

1. Zahájení 
2. Schválení zápisu z předchozího jednání AS FEL 
3. Rozpočet FEL pro rok 2020 
4. Aktualizace Strategického záměru FEL  
5. Různé 

 

1. Zahájení 
Předseda senátu Ing. Jiří Basl, Ph.D. zahájil a řídil průběh jednání pléna AS FEL. Zeptal se, 
zdali všichni souhlasí s nahráváním pro potřeby zápisu. Všichni přítomní souhlasili 
s nahráváním. Předseda senátu vysvětlil způsob hlasování do chatu. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje 
program jednání AS FEL ZČU. 
Přítomno: 17 členů AS FEL 
Hlasování: pro 17, proti 0, zdržel se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

2. Schválení zápisu z předchozího jednání AS FEL 
Senátor Fiřt požádal o doplnění do zápisu z minulého jednání o věty: „J. Fiřt upozornil, že 
změna zkratek i názvů kateder s sebou přinese potenciální problémy ve všech informačních 
systémech, které jsou na názvy a zkratky pracovišť navázány (včetně intranetu FEL). Děkan 
konstatoval, že ke změnám došlo v historii již několikrát a vše bylo zdárně vyřešeno.“ Tyto 
věty senátor Fiřt zaslal všem senátorům emailem předem. Nikdo další ze senátorů neměl 
k obsahu  zápisu  z předchozího jednání AS FEL připomínky. Zápis je schvalován 
s doplněným příspěvkem Jaroslava Fiřta. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje zápis 
ze 188. jednání AS FEL ZČU konaného dne 26. února 2020. 
Přítomno: 17 členů AS FEL 
Hlasování: pro 17, proti 0, zdržel se 0 – Usnesení bylo přijato. 
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3. Rozpočet FEL pro rok 2020 
Předseda senátu Ing. Jiří Basl, Ph.D. předal slovo děkanu Fakulty elektrotechnické 
prof. Peroutkovi, který nasdílel rozpočet a informoval, že fakulta čelila riziku propadu, ale 
toto bylo vyřešeno. Rozpočet je mírně pozitivní, tj. v kladné nule. Problém je ztráta na 
Katedře elektroenergetiky, ale řešení bylo nalezeno a KEE rozpočet letos sestaví. Děkanát 
nezatížil rozpočet výdaji, které nejsou nutné. Zdroje je potřeba  nekonzumovat, ale tvořit 
úspory, děkanát uspořil, proto letos netvoří strategický fond. Pomohlo to k tvorbě rozpočtu. 
Z hlediska fakulty je rozpočet zastabilizován. 

Senátor Kotlan se zeptal, kde vznikl na KEE problém. Děkan odpověděl, že největší propad je 
v doktorandech a studentech. Vedoucí katedry doc. Noháč a tajemník Ing. Rot provedli 
analýzu a identifikovali příčiny. Děkan prohlásil, že nevíme, do jaké situace budeme 
restartovat aktivity po COVID-19. Propad nastal ve smluvním výzkumu, některé firmy 
pozastavily činnost. Uvidíme, jakým způsobem se k situaci postaví vláda v následujících 
letech. Neznáme, jaké prostředky uvolní vláda na výzkum, kolik prostředků půjde na 
univerzity, jaké bude využití fondů, které má univerzita k dispozici. Děkan neočekává krizi. 

Senátor Fiřt měl otázku: Vzhledem ke zrušení KAE dojde k nějaké změně rozpočtu v 
souvislosti se založením nové katedry? Děkan odvětil, že nová KEI má k dispozici dva zdroje 
prostředky KAE a její FPROV. FPROV byla snaha uchránit pro krytí problémů, které katedra 
řeší. 

Senátorka Jiřičková měla dotaz k problému KEE, jak dostat na katedru více studentů. Chybí 
zejména studenti navazujícího magisterského studia. Jak je to možné napravit? Děkan 
odpověděl, že počet studentů doktorského studia historicky klesal, je to specifická oblast, je 
potřeba stoupající trend. Je třeba se podívat na výstupy a úspěšnost doktorandů. Doktorandi 
jsou z hlediska honorovaných výsledků významně hybnou silou. Problémem je balík na 
vzdělávací činnost. Je třeba globálně řešit, aby fakulta získala větší prostředky. Problém je 
růst centrálních režijních nákladů. Je potřeba snížit výdaje na servisní služby. Univerzita 
celkově, co se týká vzdělávací činnosti, roste, problémem je redistribuce příjmů. Technické 
fakulty se potýkají s poklesem počtu studentů. Přijímaných studentů je celkem přibližně 4700, 
ale přibližně 400 na FEL, 450 na FAV a 500 na FST. U technických fakult podíl na hlavu 
významně klesá. Nyní jsme udělali marketingovou kampaň. Přijímací řízení probíhá kvůli 
COVID ve speciální situaci, čelíme propadu na bakalářském studiu, což se propisuje do 
navazujícího magisterského studia. Stabilizace má několik rovin. Rychlé zdroje lze získat 
z projektových prostředků a z neveřejných prostředků. KEE má dobrý předpoklad ve vazbě na 
průmyslové partnery, mohli by pomoci v této době. Náklady je potřeba uspořit na 
infrastruktuře, co dělat s týmem katedry. Proběhlo jednání s vedoucím KEE. 

Senátorka Jiřičková upozornila na to, že na rozpočet KEE se negativně podepsaly změny 
studijních programů. Děkan vidí pozitivně, proběhla již analýza situace, byly definovány 
problémy k řešení, bude nastartován proces na zotavení. Katedra má prostředky v FPROV na 
centrální transformaci. 

Senátorka Šroubová se zeptala na výsledky probíhající propagační kampaně FEL a jejího 
dopadu na počet přihlášených studentů. Děkan informoval, že jsme na konci prvního kola, 
počet přihlášených je podobný. Dříve jsme měli obor pro profesního bakaláře, nyní v nové 
akreditaci byl změněn pouze na akademického bakaláře. Čekáme na druhé kolo přijímacího 
řízení. Správná otázka je, kolik máme zapsaných studentů, pak budeme hodnotit 
marketingovou kampaň. 

Senátor Fiřt se zeptal, čím si vysvětlujeme, proč se málo studentů zapíše. Berou nás jako 
druhořadou fakultu, že kdyby se nedostali jinam, dostanou se k nám, nebo je tam ještě jiný 
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vliv. Byla zpracována analýza? Historicky analýzu nemáme, s marketingovou firmou budeme 
provádět analýzu. Snažíme se komunikovat s každým přihlášeným studentem, dříve jsme 
cílili na všechny potenciální uchazeče. Marketing je nyní zaměřen na přihlášené uchazeče. 
Proděkan Tupa doplnil, že studenti podávají více přihlášek a rozhodují se na poslední chvíli 
podle místa bydliště, podle náročnosti studia matematiky nebo fyziky, podle toho, kde je 
jednodušší studium. Máme konkurenci i uvnitř univerzity. Na FST i na FAV si studenti 
mohou podat přihlášku i do více studijních programů, z toho se odvíjí čísla přihlášených. 

Senátorka Šroubová se dotázala, proč si děkanát tvoří FPROV, když jsou některé katedry 
v mínusu. Děkan vysvětlil, že netvoří strategickou rezervu. Uspořené prostředky z loňského 
roku zůstanou na děkanátu, loni byla sanována z centrálních prostředků KAE. Je rozumnější 
nechat prostředky na děkanátu, než v případě problémů  je brát z kateder.  

Senátorka Jiřičková se zeptala na změnu metodiky rozpočtu, jaké jsou možnosti 
přerozdělování prostředků. Děkan oznámil, že na úrovni univerzity vzniká nová metodika. 
Předložená metodika panem rektorem nebyla podpořena. Děkan podporuje vznik nové 
metodiky. Děkanka ekonomické fakulty s týmem má dokončit novou metodiku. FEL nabídla 
pomoc a invenci v týmu. Metodika na FEL bude muset být změněna, končí NPU, významnou 
roli hraje infrastruktura. Můžeme se bavit o redistribuci infrastruktury. Je nutné lepší využití. 
Jsou zde skupiny, které rostou personálně i odborně a budou potřebovat nové prostory. Děkan 
hovoří s vedoucími dotčených kateder. 

Senátor Kotlan měl dotaz k FPROV, jehož výše v souvislosti s COVIDem a úsporami zajímá 
nejen vedení univerzity, ale i stát. Má FEL nějaký scénář, kdyby došlo k „znárodnění“. 
V FPROVu je nezanedbatelná částka. Děkan vysvětlil, že fakulta má stále stejný plán. Účel 
rezervního fondu je řešit meziroční výpadky, např. výpadek výzkumu. Máme obrovský podíl 
rozpočtu v účelově vázaných prostředcích, 90 % je vázáno na projekty, v odborné činnosti, 
v účelově vázané dotační činnosti a podobně. Může se stát, že nebudou výzvy, že nebudeme 
úspěšní. FPRV je ochranou před zranitelností. Přijde-li znárodnění, budeme se bránit, aby 
nám prostředky zůstali a mohli bychom je využívat my. Prostředky můžeme rychle 
zainvestovat. Rozpustit FPROV by byl nesmysluplný nápad, neměli bychom nárazníkové 
pásmo. Prostředky v FPROVu mají logiku, jsou smysluplné. 

 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje 
rozpočet Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni na rok 2020. 
Přítomno: 17 členů AS FEL 
Hlasování: pro 17, proti 0, zdržel se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

4. Aktualizace Strategického záměru FEL 
 

Slovo dostal znovu pan děkan a představil Plán realizace strategického záměru, který má dvě 
části. Analytická část říká, jakým způsobem jsme zvládli úkoly v roce 2019 a část operativně 
plánovací, kde jsou stanoveny prioritní cíle na rok 2020. Velkým úspěchem je, že bylo 
úspěšně ukončeno 5 rozsáhlých projektů řešených v rámci výzvy Centra kompetence TA ČR. 
Podařilo se sestavit rozpočet za rok 2020. Druhým velkým úspěchem je reakrediace nových 
bakalářských a navazujících magisterských studijních programů a institucionální akreditace v 
oblasti vzdělávání Elektrotechnika. Výsledkem bylo získání akreditace bakalářského 
studijního programu Elektrotechnika a informační technologie (v českém i anglickém jazyce) 
a tří studijních programů navazujícího magisterského studia (všechny tři též akreditované v 
českém i anglickém jazyce). FEL byla také úspěšná v rámci žádosti o udělení institucionální 
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akreditace v oblasti vzdělávání Elektrotechnika, kde FEL získala akreditaci pro všechny 
stupně studia na dobu 10 let. V roce 2019 se podařilo zintenzivnit aktivity související s 
internacionalizací fakulty. FEL se prezentovala na veletrzích vzdělávání v zemích střední a 
východní Asie, Jižní Ameriky i Evropy. Na základě těchto aktivit se podařilo získávat nové 
zahraniční studenty do bakalářských, navazujících a zejména doktorských studijních 
programů. COVID globální svět rozdělil na lokální teritoria a nyní tuto aktivitu narušil. Byla 
zahájena postupná implementace Kariérního řádu ZČU v podmínkách fakulty. 

V roce 2020 končí strategický záměr a začneme připravovat strategický záměr 2021+. Končí 
program udržitelnosti projektu RICE a zároveň končí Národního programu udržitelnosti. Měli 
bychom indikátory splnit bez problémů. V důsledku COVID došlo k posunu výzvy Národní 
centra kompetence II TA ČR. Fakulta požádá o prolongaci dosavadních dvou center (jeden 
projekt v oblasti dopravy, jeden v energetice), nenastane finanční propad. Nikdo nyní neví, 
jak to bude vypadat s operačními programy, dostali jsme se mezi 10 nejlepších projektů s 
projektem Centrum elektromobily a inteligentních dopravních systémů. Začneme pracovat na 
akreditaci doktorského studia a analyzovat možnost praktického bakaláře. Dále jsou již 
alokované investiční podpory pro FEL v rámci projektu  ESF II a ERDF II. Do konce 
letošního roku nedojde kvůli COVID k masivní mobilitě, ale nebrání to v přípravě 
mezinárodních projektů. Bude vyhodnocena marketingová kampaň a začne nová. Efekty 
pandemie budou mít vliv na vyhodnocení. Čeká nás příprava Strategického záměru FEL na 
roky 2021-2025, dokončení realizace akčního plánu HR Award a další. Byl implementován 
kariérní řád a po roce bude vyhodnocena implementace. Bude pozastavena činnost ohledně 
vytvoření architektonického návrhu na renovaci interiérů FEL, bude analyzováno, co 
s budovou, ale dojde ke zpoždění. 

Senátor Fiřt připomínku k dokumentu Plán realizace strategického záměru našel následující 
chyby: Text - strana 3 - není česky/nedává smysl (podporujeme firmy nebo studenty?). 
Studenti fakulty také absolvují pracovní stáže ve firmách, kde se snažíme je také podporovat. 

Senátor Fiřt  měl dotaz k tabulce - strana 11, U19-19 - poslední a předposlední číslo nesedí 
řádově, jedná se o procenta? Proděkan Tupa odpověděl, že by údaj měl být v procentech a 
podívá se na to. 

Senátor Juřík měl otázku ke spuštění nových fakultních webových stránek před přijímacím 
řízením. Děkan nechtěl spustit stránky před přijímacím řízením, aby nedošlo k tomu, že něco 
nefunguje. Proděkan Tupa má tým, který naplňuje šablonu. Stránky by měly být jednoduše 
proklikatelné, spolupracuje na tom s marketingovou firmou, plán naplnění je do konce května. 
Stránky by měly být spuštěny v září a mělo by to být sladěné se začátkem akademického 
roku. 

Senátor Juřík se zeptal, zdali by nové stránky mohli být přístupné interně. Děkan informoval, 
že takto to bude, aby byly odstraněny případné mouchy. Spuštění by se nemělo uspěchat, 
abychom na web mohli být hrdi. Senátor Fiřt doplnil, že stránky už existují. Děkan vysvětlil, 
že jsou schované, nejsou naplněné daty, nejsou ve stavu, aby se mohly diskutovat. 

Senátorka Jiřičková se zeptala, zda RICE ustojí konce programu udržitelnosti, je schopno 
RICE pracovat bez podpory. Děkan odvětil, že ukončení center kompetence znamenal větší 
propad, záleží, jak budeme úspěšní ve výzvách, očekáváme, jek dopadne nová výzva Trendu, 
máme FPROV, došlo k uplatnění sankcí, které byly uděleny za budovu, což budou další 
zdroje. 

Senátor Komrska se zeptal na možnosti při výpadku Národního centra kompetence II o 
uplatnění Horizonu. Děkan uvažuje o obojím, děkan uvažuje i o dotaci z operačních 
programů, to jsou tři pilíře, ze kterých se budou nalévat masivnější prostředky. 
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Senátorka Jiřičková se zeptala na pokles smluvního výzkumu v souvislosti s COVIDem. 
Firmy odstavily činnost, pozastavily aktivity spojené s výzkumem, požádali o přerušení, 
projekty budou obnoveny.  

Návrh na usnesení: 
Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje Plán 
realizace strategického záměru součásti Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity 
v Plzni na rok 2020. 
Přítomno: 17 členů AS FEL 
Hlasování: pro 17, proti 0, zdržel se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

5. Různé 
Předseda senátu Jiří Basl informoval o vyhlášení voleb do akademického senátu ZČU a do AS 
FEL. Volby proběhnou v prvním týdnu v listopadu. Do akademického senátu FEL budou 
vyhlášeny na zasedání senátu v červnu. Je nutné sestavit volební komisi, do volební komise 
FEL je třeba jmenovat tři zaměstnance a dva studenty, do volební komise ZČU je potřeba za 
fakultu jmenovat jednoho zaměstnance, jednoho studenta bakalářského nebo navazujícího 
magisterského studia a jednoho studenta doktorského studia. Předseda senátu prosí návrhy do 
středy. 

V polovině června proběhne již fyzické zasedání, kde bude na programu výroční zpráva 
o činnosti a o hospodaření a již zmíněné vyhlášení voleb. 

Senátor Juřík se zeptal na elektronické zdroje pro výuku, zdali by všechny předměty mohly 
mít Courseware, usnadňuje to studentům výuku. 

Děkan informoval, že všechny dopady a zkušenosti z doby COVIDu jsou vyhodnocovány. 
Věci dokážeme využívat, a to nejen Courseware, ale i další prostředky. Proděkan Pechánek 
vyhodnocuje, co fungovalo a co ne. Děkan neslibuje, že se vše nasype do Courseware, je 
nutno připravit podklady pro předměty nově akreditované. Je potřeba se připravit i na 
případnou druhou vlnu COVIDu, musíme využívat klidové období. Je diskutován marketing. 
Nejlepší děkanův zážitek byl webinář o studium s uchazeči. Studenti byli schováni za 
anonymní přezdívkou, byli komunikativní, pokládali dotazy, sdělovali názory, hlasovali. Ale 
nesmíme prodlužovat sociální izolaci, proto od 1. června začneme opět využívat 
předcovidovské metody práce. Zkušenosti z období COVIDu samozřejmě využijeme v další 
práci. 

Předseda senátu měl dotaz na transformaci KAE. Děkan oznámil, že výběrové řízení na 
vedoucího nové katedry KEI probíhá do 5. června. Transformace bude řešena s tím, kdo 
povede KEI.Senátor Fiřt se zeptal, kolik lidí se na post vedoucího KEI přihlásilo. Děkan 
neměl k dispozici data. 

Předseda senátu Jiří Basl poděkoval senátorům za účast, upozornil, že další zasedání bude 
v červnu a následně zasedání akademického senátu FEL ukončil. 

 

SCHVÁLENÁ USNESENÍ 

1/1  Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni 
schválil program zasedání AS FEL ZČU. 

1/2  Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni 
schválil zápis ze 188. jednání AS FEL ZČU konaného dne 26. února 2020. 
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1/3  Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni 
schválil Rozpočet Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni na 
rok 2020. 

1/4  Akademický senát Fakulty elektrotechnické Západočeské univerzity v Plzni 
schválil Plán realizace strategického záměru součásti Fakulty elektrotechnické 
Západočeské univerzity v Plzni na rok 2020. 

 

 

V Plzni 20. května 2020 

Zapsala: Lenka Šroubová 
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P R E Z E N Č N Í   L I S T I N A 
ze zasedání AS FEL ZČU dne 20. 5. 2020 

Jméno a příjmení Pracoviště Podpis 

Basl Jiří, Ing., Ph.D. KAE přítomen 

Fiřt Jaroslav, Ing., Ph.D. KAE přítomen 

Jiřičková Jana, Ing., Ph.D. KEE přítomna 

Müllerová Eva, doc. Ing., Ph.D. KEE přítomna 

Tureček Oldřich, Ing., Ph.D. KET přítomen 

Blecha Tomáš, doc. Ing., Ph.D. KET přítomen 

Fořt Jiří, Ing., Ph.D. KEV přítomen 

Kindl Vladimír, Ing., Ph.D. KEV přítomen 

Šroubová Lenka, Ing., Ph.D. KTE přítomna 

Kotlan Václav, Ing., Ph.D. KTE přítomen 

Glasberger Tomáš, Ing., PhD. RICE přítomen 

Komrska Tomáš, Ing., PhD. RICE přítomen 

Broulím Pavel, Ing. student omluven 

Hromádka Aleš, Ing. student přítomen 

Kaska Jan, Ing. student přítomen 

Juřík Martin, Ing. student přítomen 

Leffler Jan, Bc. student přítomen 

Mašek Stanislav Josef, Ing. student přítomen 
 

 

Přítomní hosté 

Jméno a příjmení Pracoviště 

Peroutka Zdeněk, prof. Ing., Ph.D. DFEL 

Hammerbauer Jiří, doc. Ing., Ph.D. DFEL 

Tupa Jiří, doc. Ing., Ph.D. DFEL 

Nová Šárka, Ing. DFEL 

 


